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Po stažu najstarejši in najmlajši v IPI
V kadrovskem oddelku smo dobili pred zaključkom 

redakcije podatek za našega »po stažu« najstarejšega 
in najmlajšega sodelavca. Primer je hudomušen ker je 
najmlajši za 3 leta starejši od najstarejšega. Naš 
naj starejši sodelovec je IGNAC ŽARGI delavec na

Franc Jankovič in Nace Žargi

Dela, ki bodo
Vodja dvoriščne partije Edi

Prostor pred predilnico bomo uredili v lep senčnat 
park, v katerem bodo naši delavci posedali med ma
lico ali ipred pričetkom dela. Breg ob novi cesti v 
predilnico bomo posejali s travo na posameznih mestih 
pa zasadili cvetlice.

Ob novi kotlarni, ki je še v izgradnji bomo uredili 
na prostoru, kjer danes še stoji stanovanjska baraka, 
asfaltirano ploščad, do katere bomo imeli direkten do
stop z vagoni premoga. Rastovarjanje premoga naj bi 
v bodoče vršili s pomočjo mehanične lopate. Do depo
nije bi premog vlekel tekoči trak do samega kurišča 
pa elevatorji v kurilnici. Z mehanizacijo transporta 
premoga bi rešili veliko nalogo saj moramo v zimskem 
času spraviti do kurilnice do 30 ton premoga dnevno. 
Tudi tovarniško dvorišče bi ne bilo več tako umazano, 
kajti traktor bi v tem primeru bil na razpolago za 
druga dela.

Pot do menze tudi ne bomo več tolikokrat pre
kopali. Ko bo čas za to, jo bomo posuli z drobnim 
peskom, še lepše pa bi bilo, če bi jo asfaltirali enako 
kakor dovozno pot do predilnice o kateri sem uvodoma 
govoril. Glede odvoza ogorkov je treba najti najboljšo 
rešitev. Namestiti klasično poljsko železnico ter odva
žati ogorke z vagončki je zelo naporno delo. Prah ogor
kov pride do ležajev vagončkov in ti potem ne tečejo 
tako, kakor to želimo. Se večja težava nastane v 
zimskem času, ko imata dva močna delavca krepko 
opraviti s porivanjem vagončkov do proda v Bistrici.

Rešitev ni niti v novi traktorski prikolici (kiperju), 
ker obstoja večna nevarnost, da bi vroči ogorki sežgali 
gume prikolice.

Morda bi veljalo razmisliti o enožični žičnici po 
kateri bi s človeško silo odvažali ogorke. Vsekakor ne
kaj bo treba ukreniti in to nekaj dokončnega, ker tudi 
ljudi za takšno delo ni vedno na razpolago.

V planu je tudi počiščenje prostora na vzhodni 
strani tovarne. Najverjetneje bomo to uredili med 
šolskimi počitnicami.

Prostor okoli letnega igrišča bomo tudi primerno 
uredili ter likvidirali smetišče ob poti na severni strani 
tovarne.

strižnem stroju. Star je 55 let. Tovariš Žargi dela v 
INDUPLATI Jarše nekaj manj kakor polnih 40 let. V 
tem času je samo 4 tedne »marodiral«. To je za čas 
od septembra 1924 do danes res pohvalen primer. 
Tov. Žargi pravi dalje, da se sedaj z vsemi sodelavci 
dobro razume. Ker nas je vse videl priti v tovarno ima 
takole mnenje o nas: med mlajšimi sodelavci so takšni, 
ki imajo voljo do dela, pa tudi drugačne »sorte« so 
nekateri.

Konoplan vedno prečita. Glede silvestrovanja pa 
je rekel: če bo tegale kaj, (mislil je na denar) potem 
bom že pogledal v menzo.

In želja: Vsem sodelavcem želi SREČNO NOVO 
LETO 1964.

Za tri leta starejši je naš najmlajši sodelavec 
FRANC JANKOVIČ, delavec v dvoriščni partiji. Star 
je 58 let. Zemljo so arondirali zato sem moral na delo 
v tovarno. Nekaj let delovnega staža že imam. S so
delavci se dobro razumem. Če bi dobil v podjetju 
kakšno boljše delo bi tudi drugod delal.

Žena dela že dalj časa v INDUPLATI tako pozna 
naš Konoplan. Tudi silvestrovati bo šel. Najbrž v našo 
dvorano.

Tovarišu Žargi ju in Jankoviču in vsem ostalim 
sodelavcem želi tudi uredništvo KONOPLANA vse 
dobro v novem letu 1964

letos končana
Rojc pripoveduje za naš list

Ureditev okoli skladišča vzhodno od tovarne bomo 
izvedli čim preje, če pa nikakor prej, pa tudi med 
počitnicami. Tudi tukaj bo potrebno najti najboljšo 
možnost za vskladiščenje sicer tenkih zabojev, da bo 
drugače kot sedaj, ko delajo zbiti zaboji videz pravkar 
minulih bojev.

Okoli bencinskega skladišča bomo počistili navlake. 
Lope za zaboje pa tod ne moremo postaviti, ker je 
v načrtu zgraditev nove plemenitilnice.

Prevoze s traktorejm še kar zadovoljivo oprav
ljamo. Ferguson se je v treh letih odlično izkazal. 
Veliko preglavic pa nam dela »slonček«. Kadar bi ga 
najbolj rabili so njegovi akumulatorji prazni. Vzdrže
vanje viličarja je precej drago, tako da mrha res ne 
služi svojemu namenu.

To je plan za 1964, pravi Edi. Verjamemo, da bo 
plan dosežen in še marsikaj preko njega. Zavedati se 
pa moramo vsi dejstva, da je težakov danes že težko 
dobiti, zato bo res treba vsa dela, ki to omogočajo čim 
bolj mehanizirati in tako olajšati fizični napor delav
cem, ki ga opravljajo.

Induplati enkrat s te strani
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HTV in njeni napotki
V vsaki gospodarski organizaciji je važno vpra

šanje varnosti pri delu, kjer je zaradi nesreč pri delu, 
utrpijo gospodarske organizacije in posamezniki velike 
ekonomske izgube. Stroške za socialno zavarovanje nosi 
vsaka gospodarska organizacija do 30 dni 100 % za vse 
nesreče, ki so se pripetile pri delu ali na poti v službo 
in domov.

Z ozirom na splošno dobrobit je naloga, da se 
vsakdo v največji meri pridržuje HTV predpisov pri 
svojem delu.

Pri analizi nesreč, katere so se pripetile na poti 
v službo ali domov in pri delu samem, smo dostikrat 
v dvomu glede resničnosti ugotovitve vzroka marsi
katere nesreče. Precej nesreč ima »megleno« ozadje, 
resničnost se šele kasneje razjasni in sicer, da se ne
sreča ni pripetila tako kot jo je delavec prikazal.

Ako bo število nesreč tako naraščalo, kakor se 
je pričelo proti koncu leta 1963, bomo imeli v letu 1964 
preko 100 obratnih nesreč, to se pravi, da bo boleval 
vsak 10. delavec v našem podjetju za obratno nesrečo. 
Nesreč na poti na delo in iz dela je v zadnjem času 
vedno več. Prometne nesreče; katerim vzrok je v 80% 
primerih človek sam, tako hitro naraščajo, da bo po
trebno podvzeti vzgojno varstvene ukrepe. Primeri 
nesreč z dvokolesi ter motornimi vozili postajajo pe
reča vprašanja vsake organizacije, kakor tudi celotne 
družbe. Pri vzrokih prometnih nesreč lahko ugotovimo, 
da človek sam dostikrat ne pozna ter ne upošteva 
pravil, katera omogočijo varen promet na cesti.

Vsakdo naj upošteva:
1. da je na cesti mnogo neizkušenih voznikov,
2. ne vozite pod vplivom alkohola,
3. mirno, hitro in kritično presojajte prometne 

situacije ter se ravnajte v skladu s prometnimi 
Predpisi;

Ce se bomo držali teh navodil lahko upamo, da se 
bo število prometnih nesreč precej zmanjšalo.

Kot na cesti ravno tako tudi pri delu je potrebno 
upoštevati vsa varnostna navodila, ki jih obsega HTV 
Pravilnik.

Nekaj najvažnejših navodil našega HTV pravil
nika, ki morajo biti znani vsakemu članu naše delovne 
organizacije.

1. Vsakdo, ki je zaposlen v naši gospodarski orga
nizaciji je dolžan upoštevati in izvajati predpise, ki 
so izdani v zvezi varnosti pri delu ter mora prav tako 
uporabljati vsa zaščitna sredstva in naprave, ki so v 
ta namen predpisana.

2. V vsakem primeru mora ponesrečenec takoj 
iskati prvo pomoč pri mojstru oz. osebi, ki je odrejena 
za nudenje prve pomoči, pa čeprav gre samo za prasko 
ali vbod.

VSEM ENAKO-3 MESECE PODALJŠKA
V petek 27. decembra je CDS na svoji XVIII. redni 

seji sprejel dopolnilni sklep o politiki prekinitve delov
nega razmerja za vse naše sodelavce, ki že imajo 
urejeno pokojnino.

Po tem dopolnilnem sklepu lahko uprava podjetja 
zaposli za največ tri mesece vse upokojence iz našega 
kolektiva kot honorarne sodelavce, če le ti izrazijo 
željo, da bi bili pripravljeni v tej obliki nadaljevati 
honorarno delovno razmerje.

Sklep je bil sprejet na predlog predsednika sin
dikalne podružnice INDUPLATI tov. Janka Ukmar-ja. 
Člani CDS so sprejeli po dolgotrajni diskusiji takšno 
formulacijo z veliko večino.

3. Mojster mora ponesrečenca takoj vpisati v evi
denčno knjigo, da s tem omogoči evidenco.

4. Vse poškodbe na poti na delo in z dela je treba 
prijaviti v 24 urah drugače se nezgoda ne upošteva kot 
obratna. Vsaka poškodba na poti na delo in z dela 
mora biti dokazana s pričami.

5. Vsakomur, ki ne bi pravočasno poilskal prve 
pomoči ter ne bi bil vpisan v knjigi nesreč se mu v 
slučaju posledic, kasneje ne more priznati kot obratna 
nesreča. Vsako izgovarjanje, da se je zbodel, udaril, 
urezal, padel pred toliko in toliko dnevi na delovnem 
mestu ali na poti se smatra neutemeljeno, če prizadeti 
ni prijavil tega takoj po nesreči.

6. Prinašanje alkoholnih pijač v podjetje je naj
strožje prepovedano.

7. Najstrožje je prepovedano uživanje alkoholnih 
pijač med delovnim časom. Delovodja je odgovoren 
za vsako nesrečo, ki bi se pripetila vinjeni osebi.

8. Prepovedano je čiščenje in popravljanje strojev
med obratovanjem. Stroj smejo voditi in popravljati 
samo tiste osebe, ki so za to določene in je to njihova 
dejavnost. .

Vožnja z mopedom na zasneženi cesti zahteva veliko 
pazljivost

9. Če pride med obratovanjem do prekinitve elek
tričnega toka, mora delavec stroj takoj izključiti, da ne 
pride kasneje do nesreče.

10. Prepovedano je natikanje in snemanje jerme
nov med obratovanjem stroja.

11. Prepovedano je vleči vozičke, če nimajo ojesa. 
Vožnja oseb na vozičkih je prepovedana.

12. Vozički, ki jih uporabljamo, morajo biti pra
vilno naložen tako, da se vidi preko tovora.

13. Dvigalo sme upravljati samo oseba, ki je zato 
določena.

14. Paziti je treba, da dvigalo ni preobremenjeno, 
ter da je tovor pravilno porazdeljen. Z odpustom iz 
službe se lahko kaznuje osebe, ki bi uporabljale dvi
galo za osebno vožnjo.

15. Najstrožje je prepovedano kajenje v prostorih, 
ki niso za to določeni.

16. V nevarna mesta v skritih prostorih ne sme 
nihče hoditi sam.

17. Če varnostne naprave niso v redu, je treba 
obvestiti svojega predpostavljenega, stroj pa ustaviti.

18. Kdor namerno poškoduje zaščitno napravo ali 
jo samovoljno odstrani, bo kaznovan.

19. Vsa varnostna sredstva se smejo uporabljati 
samo v tovarni, vsa nabavljena in napravljena var
nostna sredstva morajo biti v skladu s HTV pravilni
kom, njihovo uporabo pa odobrava HTV komisija ali 
varnostni tehnik.
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Induplati na GR
Kot vsako leto doslej, tako je tudi letos GR v 

Ljubljani začelo sezono sejemskih prireditev z razstavo 
tekstila pod naslovom »MODA 64«. Ta vsakoletna pri
reditev ima že več letno tradicijo, kar se posebno 
odraža v številu obiskovalcev, ki je vsako leto večje 
in ne zaostaja za vinskim sejmom, ki je rekorder po 
številu obiskovalcev, kar je popolnoma razumljivo, saj 
se vrši v deželi kranjski.

O renomeju tekstilne razstave pa nam pričajo šte
vilne prijave razstavljalcev iz domačih podjetij, kakor 
tudi iz tujine. Za letošnji sejem mnogo domačih in 
tujih razstavljalcev ni dobilo prostora za prikaz svojih 
izdelkov, ker so bile kapacitete GR že zdavnaj raz
prodane.

Na sejmu »MODA 64«, razstavlja svoje izdelke 
tudi naše podjetje. O lanski razstavi naših izdelkov 
je bilo mnogo napisanega in to pozitivnega.

Na letošnjem sejmu pa sodelujejo s svojimi izdelki 
kar v dveh paviljonih. V hali B, t. j. velika hala pri 
vhodu, razstavljamo v sklopu Poslovnega združenja 
bombažne industrije Ljubljane, skupno z ca. 30 pod
jetji članicami tega združenja. Paviljon PZ obsega 
približno 600 m2 razstavnega prostora, ki je z barvami 
na tekstilu razdeljen po namenu uporabe, glede na 
letni čas. Ta prikaz tekstilnih proizvodov slovenske 
industrije je požel na sejmu »Moda v svetu« v Beo
gradu mnogo pohval in laskavih priznanj. Naše podjetje 
tu razstavlja nekaj novih tkanin iz mešanic lanu in 
različnih sintetičnih vlaken, barvastih platen, tiska- 
nine itd.

V okroglem paviljonu t. im. »Jurčku« pa je »Studio 
za stanovanje in opremo« iz Ljubljane pripravil raz
stavo stanovanjske onreme in tekstila. Tu je zelo na
zorno prikazano, kakšen naj bo ta tekstil in kako naj 
ga uporab:mo v stanovanju. Prikazani so kompletni 
stanovanjski prostori kot, spalnica, dnevna soba, 
otroška soba, kuhinia itd. Vsi prostori so opremljeni 
z pohištvom, tekstilom, lučmi in vsemi dodatki, ki 
spadajo v sodobno stanovanje. Naše podjetje v sklopu 
te razstave nastopa z različmmi prti, servietami, bri
sačami, zavesami, posteljmmi pregrinjali itd. Kdor si 
bo ogledal »MODA 64« bo lahko v*del uporabnost na
ših izde'kov v vseh mogočih izvedbah. Kakšen bo uspeh 
teh obeh razstav pa bomo zvedeli iz kr tičnih pripomb 
obiskovalcev. O tem pa bomo pisali po zaključku tega 
sejma.

Prodaja v oktobru 1963
V mesecu oktobru so bile proizvedene in prodane 

sledeče količine tkanin po grupah:
•/» na prodajo

Proizvedeno Prodano v oktobru 
m« m* 1962

Bombažne 116 562 127 074 129
Lanene 31 890 33 212 95,5
Pollanene 282 654 206 746 142
Konopljene 13 584 17 375 22,1
Bombaž — konoplja 43 750 37 961 259
Lan — konoplja 3 006 2130 194
Gasilske cevi — kg 4 274 3 096 136,3

V oktobru smo pričakovali večjo prodajo vseh
artiklov, vendar nam to ni uspelo. Prodaja je bazirala 
v glavnem na artiklih š'roke potrošnje, ker so tehnične 
tkanine v glavnem že bile izdobavljene. Med tkani
nami za široko potrošnjo, pa glede na zimski čas, ni 
toliko iskano enobarvno pollancno platno, ki se sedaj 
dela na zalogi.

V tem mesecu smo prodali 14,7 ”/o več tkanin kot 
v istem mesecu 1962. leta.

Makulature smo imeli v oktobru 1963 4 117 m2, lani 
v istem mesecu pa le 3 426 m-- ali 19 %> več kot lani.

Izvoz:
V oktobru smo izvozili 17 313 m2 artikla 303 in 

247 kosov predpasnikov v skupni vrednosti 4960,11 
US $. Desetmesečni plan smo dosegli le 61,22°/« 
S"gurno je, da letni plan izvoza ne bomo dosegli, za 
kar obstojajo objektivne težave.

Proizvodnja v novembru 1963
Proizvodnja v novembru je bila zadovoljiva z 

izjemo konfekcije, kjer je izpad produkcije šotorov 
povzročil slabši rezultat.

Izpolnitev plana je sledeča:
Plan November
1963 1962

Predilnica 100,5 °/o 96 "/o
Tkalnica 105,7 °/o 95,7 °/o
Plemenitilnica 100 °/o 88,5%
Tiskarna 100 «/o 46,2 °/o
Konfekcija 100 % 123 °/o

Primerjava s proizvodnjo v lanskem novembru ni 
razveseljiva, upoštevati pa moramo, da smo lansko leto 
delali zadnja dva meseca brez prostih sobot.

Vrednost točke po posameznih obratih je bila v 
primerjavi z lanskoletnim povprečjem naslednja:

Predilnica 105 °/o
Tkalnica 108 °/o
Plemenitilnica 104 5 %>
Tiskarna 104 5 %>
Konfekcija 98 °/o
Pogon 106 °/o
Uprava 105,3 %>

Prodaja v novembru 1963
V mesecu novembru so bile proizvedene in pro

dane sledeče količine tkanin po grupah:

Proizvedeno
m*

Prodano
m*

•/o na prodajo 
v oktobru 

1962

Bombažne 93 890,1 102 988,1 63,5
Lanene 26 158,1 28 570,8 112 8
Pollanene 196 045,9 184 492,8 1162
Konopljene 21 473 17 834,6 74,5
Bombaž — konoplja 24 423,6 27 176,3 217
Lan — konoplja 1 709,8 2 403,5 400
Gasilske cevi — kg 3 708 5 514 139

Kljub temu, da je bil plan prodaje v novembru do
sežen ne moremo biti zadovoljni, ker so nam razni 
artikli, ki so bili iskani, manjkali. Konkretno so to 
pollancnc tkanine v barvah rdeči, bordo, staro zlato ter 
set garniture. Isto velja za plahtovino in art. 323.

V tem mesecu smo prodali 9 °/o več tkanin kakor 
v istem mesecu lani.

Makulature smo imeli v novembru mesecu 4 218 m2, 
lani v istem mesecu 4 959 m2.

Izvoz:
V novembru smo izvoz’li 21274,3 m2 art. 302 in 

2 114,7 m2 konopljene jadrovine. Poleg tega smo usluž
no impregnirali 1 650,6 m2 jadrovine. Skupna vrednost 
izvoza v novembru je bila dosežena 7 759 61 US $, ku
mulativno smo izpolnili enajstmesečni plan le 64,11 ”/«.
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INVENTURA
Gospodarske organizacije morajo po določbah 

Uradnega lista delati inventuro svojih sredstev in virov 
teh sredstev ter knjigovodstveno stanje spraviti v sklad 
s stanjem, ki se ugotovi pri popisu.

Inventura je lahko redna ali izredna. Redno in 
popolno inventuro mora napraviti gospodarska organi
zacija na koncu vsakega poslovnega leta s stanjem na 
dan 31. decembra. Inventuro^ mora narediti, da sestavi 
letni zaključni račun. Brez točnega popisa vsega imetja 
je nemogoče vskladiti knjigovodstveno stanje in seveda 
ni mogoče napraviti zaključnega računa. S tem smo v 
načelu povedali zakaj se mora letno enkrat narediti 
točna in popolna inventura.

Inventuro delajo popisne komisije, ki jih imenuje 
delavski svet. Komisije morajo ugotoviti dejansko sta
nje z merjenjem, preštevanjem, tehtanjem in natančnim 
opisom materiala. Vse te ugotovitve vpisujejo inven
turne komisije na posebne obrazce. Popisna komisija 
ugotavlja razliko med popisanim dejanskim stanjem in 
knjigovodstvenim stanjem ter ugotavlja vzroke, zakaj 
se stanje ne ujema. Podatki iz materialnega knjigovod
stva se vpišejo v popisne liste šele po izvršeni inventuri. 
Po končani inventuri se smejo popravljati samo očitne 
napake.

V popis spadajo osnovna sredstva, surovine, polfa- 
brikati, drobni inventar in embalaža, nedovršena pro
izvodnja, gotovi izdelki, ugotoviti se mora tudi denarne 
in druge obveznosti ter terjatve.

Po končanem popisu in vskladitvi s knjigami mora 
komisija izdelati izčrpen elaborat o uspehu inventure 
in ga predložiti upravnemu odboru. V svojem poročilu 
mora navesti pripombe in izjave posameznih skladišč
nikov s katerimi opravičujejo ugotovljene razlike. 
Prav tako mora konrsija predlagati ukrepe, da se 
odpravijo pomanjkljivosti v nabavni in prodajni službi 
in v materialnem poslovanju gospodarske organizacije.

Upravni odbor pregleda poročilo o izvršeni inven
turi na+o pa predloži delavskemu svetu celoten elaborat 
in svoje mnenje o inventuri. Delavski svet na osnovi po
ročila sklepa o načinu likvidacije ugotovljenih primanj- 
kliaiev, o načinu knjiženja ugotovljenih presežkov, o 
višini odpisa popravkov vrednosti dvomljivih in spor
nih terjatev, o izbrisu mater!alnih sredstev, katerih 
unoraba je časovno omejena, o načinu likvidacije raz
lik zaradi zmanjšanja kakovosti surovin, polizdelkov, 
gotovih izdelkov itd. Delavski svet odloča tudi o ukre
pih proti osebam, ki so odgovorne za ugotovljene pri
manjkljaje.

Kakor že omenjeno se mora narediti inventura 
letno enkrat, ki pa mora biti popolna in točna. Lahko 
pa se dela inventura tudi med poslovnim letom večkrat. 
V našem podjetju delamo inventure vsak mesec, ki pa

Inventura v skladišču gotovega blaga

niso popolne in tudi ne tako točne, kakor je letna. Me
sečne inventure delamo zaradi mesečnega obračuna, ki 
je v manjšem obsegu isto kot zaključni račun. Na pod
lagi mesečnih obračunov se ugotovi poslovanje za do- 
tični mesec in za razdobje od začetka leta. Pri mesečnih 
inventurah se surovine, polfabrikati, ki so v predelavi 
samo ocenijo brez točnega tehtanja. Ostali podatki o 
zalogah nedovršene proizvodnje se jemljejo po knjižbah 
iz kartoteke. Pri popisu onih vrednosti, ki se jih samo 
ocenjuje se lahko zgodi, da popisovalec prezre večjo 
partijo materiala kar se kasneje odrazi v mesečnem 
obračunu, da so bodisi stroški padli in je dohodek na- 
rastel ali narobe. Takšen popis nam izkaže nepravilen 
obračun in samoupravni organi ne dobijo prave slike o 
poslovanju podjetja. Iz tega je razvidno, da morajo biti 
tudi mesečne inventure čim bolj točne.

Po zakonu je za organizacijo popisa odgovoren ra
čunovodja, kontrolo pa izvrši centralna popisna komi
sija, ki mora na dan popisa izvršiti preizkuse na de
lovnih mestih, v skladiščih itd. Poleg popisne komisije 
vršijo kontrolo tudi organi pristojnih inšpektoratov, ki 
pregledajo, če se popisne komisije in gospodarske or
ganizacije držijo v celoti navodil po določbi Uradnega 
lista.

Delavskemu svetu, upravnemu odboru, sin
dikalni podružnici, uredništvu Konoplana, Mla
dinskemu aktivu in vsem sodelavcem želimo

Srečno

in uspehov polno 

novo leto 1964

Miha Požar v. p. 2612, Beograd 

Janez Prelovšek v. p. 9845/3, Beograd 

Janez Skok v. p. 9935/10, Beograd



Stran 6 ■K O N O P L A N« St. 1

Zakaj delovni nalogi
Tako sc jc verjetno že marsikdo vprašal, ki dela 

po delovnih nalogih. Posebno starejši tovariši so mne
nja, da so ti delovni nalogi precejšna obremenitev, ker 
je več pisarije. Tovarna obstoja že 40 let, mnogo sc je 
novega naredilo in veliko popravil izvršilo brez delov
nih nalogov, brez pisarije. Delo, bodisi novo ali popra
vilo je naročil mojster, nadmojster ali obratovodja od
delka kar ustmeno brez pismenega naročila. Tako 
razmišlja posameznik in tako razpravlja grupa dveh 
ali treh profesionistov. V naslednjih vrstah bomo po
jasnili, zakaj so delovni nalogi potrebni in prepričani 
smo, da se bodo bodoča razpravljanja usmerila v prid 
delovnih nalogov.

Najprej poglejmo, kako se postavka režija ali stro
ški za izvršene usluge obračunavajo sedaj. Obratovno 
knjigovodstvo zbira podatke o porabljenem času (de
lovnih urah) in o porabljenem materialu (železo, les, 
elektro material, itd.). Delovne ure se niso zbirale po 
posameznih ekonomskih enotah temveč je celotna po-

Otvoritev šole, (z leve proti desni: Sonc — predsednik 
šolskega odbora, Pogačnik — predsednik obč. skupščine, 

Vavšek — sekretar Ob kom. Z K Domžale)

stavka razdelila na posamezne ekonomske enote po 
empirično določenem ključu ali z drugo besedo pove
dano po ocenitvi. Ključ za razdelitev se je enkrat za 
vselej postavil in iz leta v leto se je stroške delilo po 
proizvodnih oddelkih v istem razmerju. Pri tem načinu 
je bil prav gotovo nek oddelek na boljšem, drugi na 
slabšem. Obračunalo se je preveč ali premalo stroškov 
in tako je bil oddelek bolj ali manj rentabilen 
oziroma je izkazal več ali manj znižanja proizvodnih 
stroškov. Druga postavka, ki jo moramo zajeti je po
rabljeni material. Ta se že zajema in zbira po ekonom
skih enotah ne pa po posameznih naročilih. Višina 
stroškov za material sc zbira preko skladišča in ma
terialnega knjigovodstva skupno z ekonomsko enoto. 
Nas pa dostikrat zanima koliko je bilo stroškov za po
samezna dela. Prav tako zanima vodje ekonomskih 
enot in samoupravne organe, koliko stroškov je bilo za 
izvršeno uslugo po delavnicah.

V dobro organiziranem podjetju se morajo vsi 
stroški, bodisi proizvodni ali režijski zajemati točno po 
opravljenem delu in porabljenem materialu. Na osnovi 
delovnih nologov bo v bodoče obračun izkazal dejanske 
stroške za izvršene usluge obrata za vzdrževanje, to je 
naših delavnic. Ekonomske enote bodo imele točen 
pregled o nastalih stroških popravil po ključavničarski, 
mizarski ali električni delavnici, po pleskarju, jerme- 
narju, kleparju, kovaču in varilcu. Tudi za posamezna 
popravila ali za večja dela se bodo zbirali podatki po
sebej in to posebno še za investicijska dela v lastni 
režiji, za zunanje usluge, in za investicijsko vzdrže
vanje. S temi pojasnili smo v bistvu že zajeli pomen in 
namen novovpeljanih delovnih nalogov.

Z delovnimi nalogi smo vpeljali tudi nekaj novih 
obrazcev. Vsaka ekonomska enota mora izstaviti naro
čilnico za delo, katerega naj bi delavnice izvršile. Brez 
naročilnice vodja obrata za vzdrževanje ne sprejme no
benega dela. Na eni naročilnici je zajeto samo eno delo. 
Poleg datuma je na naročilnici vpisana številka eko
nomske enote in številka naročila. Ti dve številki 
spremljata vse faze do izgotovitve naročila. Na naro
čilnici mora biti tudi jasen in točen opis dela ter 
podpis naročnika. Vodja obrata za vzdrževanje naročilo 
pregleda in kolikor smatra, da je dovolj jasno, ga 
odobri s svojim podpisom in odda delavnicam, da z 
delom pričnejo.

Nov obrazec, ki smo ga z mesecem decembrom 
uvedli, je »delovni izkaz«, katerega izpolnjuje vsak 
profesionist dnevno. V tem izkazu vpiše izvršene de
lovne ure, številko ekonomske enote in številko naro
čila, po katerem dela. Ta obrazec služi administratorki 
za zbiranje podatkov o izvršenih delovnih urah za po
samezne delovne naloge in za posamezne ekonomske 
enote.

Naslednji obrazec je »naročilnica materiala«. Na 
tej tiskovini bodo mojstri delavnic naročali material. 
Zaenkrat se bo na obrazcu lahko zahtevalo razne vrste 
materiala, vendar samo za eno naročilnico. Kasneje, ko 
bomo tudi te stroške zajemali z novimi IBM stroji se 
bo na eno naročilo lahko zahtevalo samo eno vrsto 
materiala. Prav tako kot na delovnem izkazu je tudi 
na tej naročilnici materiala važna številka ekonomske 
enote in številka naročilnice, ker le na podlagi teh 
dveh številk lahko administratorka hitro in točno zbira 
stroške.

Nabava v Novembru 1963
Premoga imamo dovolj na zalogi, tako da lahko 

mirno pričakujemo zimo.
Glavne surovine dobivamo v dovoljnih količinah. 

Pri prevozu lanu in konoplje imamo včasih težave, ker 
ne dobimo pravočasno vagonov ali kamionov.

Surovine Prejeli kg Porabili kg

Premog 726 000 533 600
Bombažna preja 39 717,1 54 867,6
Stanična preja 3 494,5 2 503,2
Lanena preja Osijek — 3 004
Laneno vlakno dolgo domače 4 858 10 662
Laneno vlakno dolgo uvoz 25 000 12 915
Laneno vlakno kratko domače 5 000 3 100
Laneno vlakno kratko uvoz 5 040 14147
Konopljeno vlakno dolgo 21 754 20 403
Konopljeno vlakno kratko 26 222 11 381
Stanično vlakno — 194
Leacril vlakno surovo 15 171,6 596
Leacril vlakno barvano — 828,3
Acril 152 —
Kemikalije 22 318 31 006,48
Barve 700 708,96

Sredstva za oplemenitenje tkanin prejemamo v 
glavnem na podlagi pogodb ali dogovorov. Zaradi iz
jemnega položaja kemične industrije pa včasih težko 
pridemo do kemičnih proizvodov, ki jih zahtevamo na 
račun sklenjene pogodbe, kaj šele ko nimamo pogodb, 
kar velja zlasti za blago iz inozemstva. Veliko večino 
barv dobivamo iz inozemstva, ker domača industrija še 
ne pride dosti v upoštev. Iz inozemstva pa dobivamo 
tudi nekaj kemikalij.

Nikakor se noče izboljšati preskrba s pomožnim 
materialom. Normalnim potom sploh ni mogoče naba
viti profilnega železa, cevi itd.



-K O N O P L A N« Stran 7St. 1

Mladinska organizacija in njeno delo
V predzadnji številki Konoplana je bilo govora, 

da smo izvolili nove organe vodstva Mladinske organi
zacije v našem podjetju in verjetno vas bo zanimalo, 
kako ti novi organi delajo.

Ne bom naštevala zgolj po datumih, kaj smo in kaj 
bomo naredili, vendar pa moram na žalost poudariti, 
da dela samo novoizvoljeni sekretariat organizacije, 
d očim ostali člani, kljub vsemu trudu, ne pristopajo k 
delu.

In pojavi se vprašanje, kako člane naše organiza
cije, ki v sebi nimajo niti toliko zavesti, da bi plačali 
borih 120 dinarjev članarine, sploh pridobiti za delo. 
Zato smo sklenili, da člane, ki so izjavili, da nočejo 
plačati članarine, s seznama črtamo, kajti bolje je 
imeti 15 aktivnih člartov, kot pa 200 neaktivnih.

Vendar kljub temu, da imamo toliko neaktivnih 
članov, se vendar lahko pohvalimo, da smo v tem 
kratkem obdobju že vendar nekaj storili. Ker je bilo 
že dosti govora, da mladinski aktivi po šolah in pod
jetjih premalo sodelujejo, smo povabili mladince Os
novne šole Mengeš na ekskurzijo. V počastitev dneva 
republike smo 27. novembra, skupno z Glasbeno šolo 
Domžale-Mengeš priredili proslavo.

Poleg tega smo se skupno s člani OO ZK udeležili 
predavanja dr. Mikuža, o vtisih potovanja na II. za
sedanje AVNOJ v Jajcu, ter sklenili, da bomo skupno 
s centrom za izobrazbo v našem podjetju priredili pre
davanja, ki bodo seznanila člane o poslovanju pod
jetja in sploh o stvareh, ki jim bodo pomagale, oziroma, 
dale neko osnovo, da se bodo kasneje lahko vključili 
v organe samoupravljanja, saj lahko rečemo, da smo v 
teh organih še dokaj slabo zastopani.

Začeli smo torej z delom, treba pa bo vložiti še 
precej truda, da bomo delali tako, kot zahteva od nas 
sedanji čas. Po delu pa si bomo lahko privoščili izlet, 
takšen kakršnega si bomo pač zaslužili, ne pa tako kot 
so izjavili nekateri, da zato ne bodo plačali članarine, 
ker pač ni nobenega izleta.

Torej mladinci, mladinke, pristopite k delu, kajti 
le po delu vas čaka zasluženo razvedrilo.

Mladina iz Induplati na proslavi 29. novembra

Kegljanje
6. decembra 1963 je bila odigrana prijateljska bor

bena tekma med moštvom Svilanita in B moštvom Jarš. 
Končala je z zmago Jarš in razliko 34 kegljev.

13. decembra 1963 je bila odigrana borbena partija 
med A in B moštvom Jarš. Zmagalo je A moštvo z 
razliko 79 kegljev.

18. decembra 1963 je bila odigrana prijateljska 
borbena tekma med moštvom Invalida-Domžale in 
moštvom Jarš. Zmagali so Jaršani z razliko 36 kegljev.

Počastitev 
dneva vstaje

V dvorani sindikalne podružnice Jarše so v orga
nizaciji TVD Partizan z akademijo počastili v soboto 
21. decembra 1963 obletnico ustanovitve JLA.

Goste je v imenu Zveze borcev pozdravil tov. 
Pavle Zupan ter v kratkem nagovoru zbranim, med 
katerimi je bilo mnogo nekdanjih borcev NOV, orisal 
nastanek in zgodovino NOV.

Na sledeči akademiji so nastopili cicibani, mlajši 
pionirji in pionirke, starejši pionirji in pionirke ter 
ženska in moška vrsta mladincev. Pred polno dvorano 
so nastopajoči prikazali delo telovadnih ur ter želi za 
izvajanja mnogo odobravajočega priznanja.

Posebno so ugajali cicibani z nastopom »Naša če
tica koraka«. Zelo simpatične so bile mlajše mladinke 
pod vodstvom Nataše Jcrovec z vajo na krogih in par- 
terno gimnastiko.

Skupno je na akademiji v 11 točkah nastopilo 82 
telovadcev.

Akademijo so pripravili vodniki TVD Partizan 
Jarše pod vodstvom njenega predsednika tov. Albina 
Žiberta, ter Pepce Pesjakove in Braneta Zupana.

Proslava v noši dvorani
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Obvestila iz kadrovske službeO tem še nismo pisali
Zemlja je okrogla in polna tegob — Zemlja je okrogla

Pod tem nenavadnim naslovom pišem za naše 
bralce po spominu iz zgodovine pravkar preteklega leta. 
Drugi, pa tudi sam se bom vrnil še k pisanju bolj raz
veseljivih dogodkov kot pa te, katere naštevam brez 
datuma vendar po nekem zapovrstju v kolikor lahko 
verjamem svojemu spominu.

Leto 1963 se je pričelo z mlačnim vremenom in 
dežjem. 10 dni kasneje pa je zopet pritisnil mraz s sne
gom in zima se je nadaljevala malone do sredine marca. 
Ko je minila smo vedeli, da je bila izredno dolga in 
mrzla.

14. aprila se je v prometni nesreči smrtno ponesre
čil naš sodelavec Ivan Stupar.

19. maja ob 11.01 je potres 7-8 stopnje prvič pre
plašil našo ožjo okolico.

Junija je vladala na Kitajskem strašna suša. Pre
bivalcem Hong-Konga so pitno vodo dovažali z ladjami.

V Angliji, v Skandinavskih deželah in na Poljskem 
se pojavijo črne koze.

27. julija je potres porušil Skopje.
Avgusta so poplave v Indiji in v Španiji rušile 

človekova naselja in terjale svoj krvavi davek.
Tajfun Flora pustoši in mori od Indonezije do 

Karibov.
V Italiji se poruši jez hidroelektrarne Waionte. 

Smrt in s površine izbrisano naselje pričata o moči 
narave.

Rudniške in letalske nesreče terjajo stotine živ
ljenj na vseh koncih sveta.

22. novembra je bil z dvema streloma zahrbtno 
umorjen predsednik ZDA Kennedy.

V soboto 7. decembra ob 11.25 sem zabeležil nov 
potres, lažje stopnje. To je bil v Jaršah oziroma Pre
serjah 43. potres.

To pripovedovanje sem sestavil v sredo 18. decem
bra zjutraj. Kmalu bo leta kraj in upajmo, da v tem 
času ne bo potrebno zapisati še o novih nesrečah pač 
pa o radosti s katerim se pripravljamo na prihod no
vega leta, za katero si kot že tolikokrat želimo, da bi 
bilo SREČNO, ZDRAVO IN ZADOVOLJNO!

Urednik

Vstopi:
1. Grašič Anton, strojni ključavničar, vstopil dne

2. 12. 1963,
2. Predikaka Terezija, p revi j. preje, vstopila dne 

2. 12. 1963,
3. Pogačar Olga, čist. prost, v tkalnici, vstopila dne 

2. 12. 1963,
4. Windšnurer Milan, vodja programsko planske služ

be, vstopil 2. 12. 1963,
5. Čretnik Ančka, previjalka preje, vstopila dne 5. 12. 

1963,
6. Kranjc Ana, mokra predica, vstopila dne 5. 12. 1963,
7. Stupar Ljudmila, prev. preje, vstopila dne 5.12.1963,
8. Dolenc Jože, dvor. in trans, del., vstopil dne

9. 12. 1963,
9. Tič Ludvik, dvor. in transportni delavec, vstopil 

12. 12. 1963,
10. Jankovič Franc, dvor. delav., vstopil 17. 12. 1963. 
Vsem novosprejetim želimo mnogo uspehov in dobro 
počutje v našem kolektivu.
Izstopi:

1. Papež Zofija, previjalka preje, samovoljno zapu
stila delo dne 20. 11. 1963,

2. Galun Marija, tkalka, izstopila sporazumno z upra
vo podjetja dne 28. 11. 1963,

3. Merčun Silva, uslužbenka, izstopila sporazumno z 
upravo podjetja dne 30. 11. 1963,

4. Hočevar Jože, nočni čuvaj, izstopil na podlagi 
lastne odpovedi, dne 30. 11. 1963,

5. Klopčič Marija, tkalka, samovoljno zapustila delo 
dne 3. 12. 1963,

6. Skrlec Agata, pr e vi j. preje, izstopila sporazumno z 
upravo podjetja dne 4. 12. 1963,

7. Semen Marija, previjalka preje, upokojena dne
7. 12. 1963,

8. Cene Slavka, tkalka, izstopila sporazumno z upravo 
podjetja dne 14. -12. 1963,

9. Kolmanič Zvonko, dvor. in trans, del., samovoljno 
zapustil delo dne 14. 12. 1963,

10. Radkovič Kati, predica, umrla dne 17. 12. 1963.
Novoporočenci:
Dolinar Pepca, vdevalka in Perko Venčeslav, mojster 
izmene v tkalnici,
Sojer Mimi, šivilja, poročena Mukavec,
Ošep Jožica, tkalka, poročena Žerjav,
Cerar Francka, mokra predica, in Osolin Viktor, del. v 
mokri pred.
Mladoporočencem želimo v zakonu obilo sreče!

Po dolgotrajni in mučni bolezni je v torek 17. dec. 1963 umrla naša 
sodelavka

KATI RADKOVIČ roj. Slapar
predica

Pokojna se je rodila 13. novembra 1923 v Preserjah pri Zlatem Polju. 
4. razrede osnovne šole je obiskovala v domačem kraju potem je služila 
pri zasebnikih na Gorenjskem.

V Induplati Jarše se je zaposlila 18. oktobra 1954. leta. Delala je na 
rastczalki v predpredilnici.

Bolehati je pričela leta 1962 in v letu 1963 je bila pretežni del časa 
doma na bolniškem dopustu. Žal ji niti dopust niti operacije niso mogle 
izboljšati zdravstveno stanje. Zahrbtna bolezen jo je po 10. avgustu 1963 
napadla.

Po hudem trpljenju je 17. decembra 1963 v njej ugasnilo življenje. K 
zadnjemu počitku smo jo spremili iz hiše žalosti na Viru na pokopališče 
v Dobu.

Dobro in mirno sodelavko bo kolektiv ohranil v trajnem spominu.


